





投稿

棟長を終わって

入居して5年余、一度  
くらいは棟長をやらなければと昨年引き受けはしたもの、何かしら気は重く早くこの一年が過ぎてくれればいいと思つていました。しかし、すぐ  
に管理組合、自治会の役員の方々の溢れんばかりのパワーに圧倒されまし  
た。若くもないのに(失礼!)何時も元気一杯で、しかも何故か張りきついて、山積する様々な課題、行事等に喜々として取り組んでいるのです。それも長年続いているから驚きです。同時にこれは非常に有りがたいことです。だと初めて気付きました

をやらなければ気にもとめず、まったく知らずにいたと思い、改めて感謝するばかりです。  
大規模修繕が始まりました。生まれ変わることなく、地に、そして役員の方々から、の今後のご活躍に大いに期待しています。

そんな惜しい中、私が担当  
もまして良い手ごたえを感じていました。「子供  
映画会」は小学生人口が減っていたので仕方ない

「ミニミニティの  
こんには、夏が終わ  
って少々ホットしている  
ミニティ部です。と言  
うのも、ミニティ部に  
とつて夏は最も忙しい季  
節だからです。6月に新  
年度がスタートすると直  
ぐに夏祭りの準備が始ま  
ります。平行して子供た  
ちの夏休みに合わせて  
「子供映画会」「ラジオ  
体操」「徒渉池開放」を  
実施しました。そして夏  
休み最後の土曜日が「夏  
祭り」…と続きます。

## 輪を広げたい ティ部長 松尾 宏

## 輪を広げたい

A group of approximately ten people are gathered under a large white tent. A man in a white short-sleeved shirt and dark trousers stands on the left, gesturing with his hands as if speaking or giving instructions. The other individuals, mostly men, are dressed in casual attire like t-shirts and shorts. Some are wearing aprons, suggesting they might be cooking or participating in a food-related activity. The background shows a grassy field and some trees, indicating an outdoor event.

立ちました。さらに今年は皆勤賞の子が多くったのも嬉しいできごとでした。この様に参加人數もさることながら、参加者の意識が高まつてきていたことがとても重要だと考えていました。そして当団地最大のイベント「夏

「祭り」も大変盛況であったと思います。開会時間前から多くの子供たちが集まってくれて、最後のビンゴ大会まで目いっぱい楽しんでもらった様です。確実に参加者が増えていますし、団地の第二・第三世代の参加も多かったと思います。」「

前から多くの子供たちが集まってくれて、最後のビンゴ大会まで目いっぱい楽しんでもらった様です。確実に参加者が増えていますし、団地の第二・第三世代の参加も多かったと思います。「どうするさとの夏祭り」として定着しつつあるのではないか。この様な状況の中、さらに嬉しいことがもうひとつ・・・、夏祭り当日ミニティ部が伊利坂戸市長から「さつき賞」を授与されました。自治会の企画・運営部門として、また子供会の代行部門としての活動に対しても表彰いたいたいのです。しかしこれは本当に現在のミニティ部に対するものではありません。コミュニティの推進

A photograph showing a group of children sitting on the grass in a park-like setting. They are looking towards the right side of the frame, where a person is standing and likely speaking or presenting. The background shows trees and a building.

A group of approximately 15-20 children are gathered on a grassy field, participating in a game of Simon Says. The children are of diverse ages and ethnicities, dressed in casual summer clothing like t-shirts, shorts, and tank tops. They are standing in a loose circle or line, some with their hands raised in response to a command. In the background, there's a chain-link fence, trees, and a large, light-colored building, possibly a school or community center. The scene is bright and suggests a sunny day.

A wide-angle photograph of a large, shallow outdoor swimming pool. Numerous children are playing in the water, some on inflatables like inner tubes and a small boat. The pool is set in a park-like area with several mature trees. In the background, a multi-story residential building is under construction, with its steel frame and scaffolding clearly visible against a bright sky.

A group photograph of approximately 30 people, including men and women of various ages, posed in two rows in front of a large banner. The banner features the text "埼玉県防災学習センター" (Saitama Prefecture Disaster Prevention Learning Center) and a cartoon character of a penguin wearing a hard hat and safety vest. The group is dressed in casual attire, with some individuals wearing hats or sunglasses. The background shows a building with a dark roof and some foliage.

防災  
擬似体験をとおし  
いざという時の備えを学ぶ

10月9日（日）防災学 暴風雨体験室では、風速30メートルの暴風（今回30メートルの暴風（今回  
習センターでの体験・学習会がありました。学習センターは鴻巣市にあり、マイクロバスで2台、子どもも含め38名が参加しました。防災センターは、災害を擬似体験しながら学び、防災意識を高め防災に関する知識を身につけるための施設です。消火体験室では消火器の使用方法を、地震体験室では、過去に発生した大地震（震度7）を体験しました。地震の体験はなつていて、特に地震が多発する地域となつていて、世界的にもまれな場所となることなど知ることが出来ました。地震の体験は、真っ白い煙で先が見えない中脱出口を目指す体験と、さらに、地震のメカニズムと日本列島における地震の環境、埼玉県を含む関東地方が4つのプレートが重なり合っていることなどが学べました。

